
PROTOKÓŁ Nr XL/2022

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO

z dnia 27 kwietnia 2022 r.

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w sali  numer 19 Urzędu Miasta przy ulicy 

Wolności 18. 

Rozpoczęcie XL sesji nastąpiło o godzinie 13.30.

Zakończenie XXXIX sesji nastąpiło o godzinie 15.30.

Ad 1

     Otwarcia XL sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Aleksandra 

Basikowska. Następnie pani Aleksandra Basikowska  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 

1b  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  r.  o  samorządzie  gminnym  obrady  będą  transmitowane 

i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

    Poinformowała, że XL sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbędzie się w trybie stacjonarnym 

w Sali nr 19 Urzędu Miasta.

   Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno, Burmistrza Wąbrzeźna pana 

Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha Trzcińskiego, panią Mariolę 

Frankowską  Skarbnik  Miasta,  panią  Dorotę  Stempską  Sekretarz  Miasta,  panią  Monikę 

Kochowicz Radcę Prawnego Urzędu Miasta, Dyrektorów miejskich placówek oświatowych, 

Prezesów miejskich spółek, pracowników Urzędu Miasta, a także mieszkańców, oglądających 

obrady za pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej.

Ad 2

    Pani Aleksandra Basikowska na podstawie listy obecności stwierdziła quorum. Oznajmiła, 

że w obradach uczestniczy 15 radnych.
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Ad 3

   Pani  Aleksandra  Basikowska poinformowała,  że  na  adres  poczty  elektronicznej  został 

wysłany Protokół nr XXXIX/22. Protokół wysłany został w wersji edytowanej z możliwością 

wprowadzenia poprawek. Oznajmiła, że jeśli nie ma uwag, uważa, że Protokół Nr XXXIX/22 

został przyjęty.

Ad 3

  Przewodnicząca Rady odczytała propozycję porządku obrad:

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum.

3. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Miasta.

4. Przedstawienie porządku obrad.

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym.

6. Informacja o stanie  bezpieczeństwa i  porządku publicznego na terenie  Gminy Miasto 

Wąbrzeźno w 2021 roku. 

7. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2021 rok.

8. Sprawozdanie  z  realizacji  programu  współpracy  Gminy  Miasto  Wąbrzeźno 

z organizacjami pozarządowymi w roku 2021.

9. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy 

Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2022-2032.

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2022 rok.

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie Gminy 

Miasto  Wąbrzeźno  do  Stowarzyszenia  Obszaru  Prowadzenia  Polityki  Terytorialnej 

Wąbrzeźna.

12. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji spółkom wodnym z budżetu Gminy 

Miasto  Wąbrzeźno,  trybu  postępowania  w  sprawie  udzielania  dotacji  i  sposobu  jej 

rozliczenia.

13. Podjęcie  uchwały zmieniającej  uchwałę nr  VII/47/19 Rady Miasta  Wąbrzeźno z  dnia 

30  kwietnia  2019  r.  w  sprawie  wymagań,  jakie  powinien  spełniać  projekt  budżetu 

obywatelskiego oraz zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych do budżetu 

obywatelskiego w ramach budżetu miasta Wąbrzeźno.

14. Podjęcie  uchwały w sprawie powołanie Wąbrzeskiej  Rady Seniorów oraz nadania jej 

Statutu.

15. Wolne głosy.

16. Zamknięcie XL sesji Rady Miasta.
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    Pan Tomasz Zygnarowski Burmistrz Wąbrzeźna zwrócił się z wnioskiem o zmianę porząd-

ku obrad XL sesji Rady Miasta dotyczący wprowadzenia w punkcie 9:  „9. Podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Wą-

brzeźno na lata 2022-2032.” Oznajmił, że dokonano konsumpcji pewnego procesu aplikowania o środ-

ki z Rządowego Programu Rozwoju Dróg. Dodał, że w poniedziałek wspólnie z p.Skarbnik Miasta 

podpisał z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim umowę na dofinasowanie inwestycji pn: „Przebudowa 

drogi ulica Okrężna i Akacjowa”, w związku z powyższym Skarbnik Miasta zasugerowała, aby dziś  

dokonać korekt i zmiany oraz prawidłowego wyliczenie kwot na lata kolejne zgodnie z zawartą umo-

wą z Wojewodą. 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z treścią art. 20 ust. 1a ustawy z dnia 

8 marca 1990 r.  o samorządzie gminnym Rada może wprowadzić zmiany w porządku obrad 

bezwzględną większością  głosów ustawowego składu rady w każdym czasie  trwania sesji 

Rady. 

Wniosek Burmistrza Wąbrzeźna dotyczący zmiany porządku obrad XL sesji Rady 

Miasta  został przyjęty przy 15 głosach „za”.

    Pani Aleksandra Basikowska przedstawiła porządek obrad po zmianie:

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum.

3. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Miasta.

4. Przedstawienie porządku obrad.

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym.

6.  Informacja  o  stanie  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  na  terenie  Gminy  Miasto 

Wąbrzeźno w 2021 roku. 

7. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2021 rok.

8.  Sprawozdanie  z  realizacji  programu  współpracy  Gminy  Miasto  Wąbrzeźno   z 

organizacjami pozarządowymi w roku 2021.

9.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy 

Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2022-2032.

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2022 rok.

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie Gminy 

Miasto  Wąbrzeźno  do  Stowarzyszenia  Obszaru  Prowadzenia  Polityki  Terytorialnej 

Wąbrzeźna.
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12. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji spółkom wodnym z budżetu Gminy 

Miasto Wąbrzeźno, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczenia.

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr VII/47/19 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 30 

kwietnia 2019 r. w sprawie wymagań jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego 

oraz zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych do budżetu obywatelskiego w 

ramach budżetu miasta Wąbrzeźno.

14.  Podjęcie  uchwały w sprawie powołanie Wąbrzeskiej  Rady Seniorów oraz nadania jej 

Statutu.

15. Wolne głosy.

16. Zamknięcie XL sesji Rady Miasta.

Ad 5

   Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał radnych z Informacją o pracy Burmistrza Wąbrzeźna za  

okres od 30 marca 2022 roku do 26 kwietnia 2022 roku. – załącznik nr 2.

   Pan  Aleksander  Czarnecki  Radny  Rady  Miasta  oznajmił,  że  chciałby  się  odnieść  do 

poruszonej przez Burmistrza Wąbrzeźna informacji dotyczącej wybudowania i oddania przez 

RW  TBS  bloku  wielorodzinnego.  Następnie  Pan  Aleksander  Czarnecki  pogratulował 

Prezesowi RW TBS pomysłu na budowę bloku oraz realizacji zadania. Dodał, że Rada Miasta 

Wąbrzeźna  od  samego  początku  była  bardzo  przychylna  inicjatywie  Prezesa  RW  TBS 

i stworzyła warunki pozwalające zadanie skutecznie zrealizować. 

Ad 6 

Przewodnicząca Rady Miasta przekazała, że wszyscy Radni otrzymali w materiałach na XL 

sesję:

-  Analizę  stanu  zagrożenia  przestępczością  na  terenie  działania  Prokuratury  Rejonowej 

w Wąbrzeźnie oraz ocenę skuteczności  działań podejmowanych dla  jej  zwalczania      i 

zapobiegania za rok 2021 – załącznik nr 3,

-  Raport  roczny 2021 o stanie  bezpieczeństwa w powiecie  wąbrzeskim i  wynikach pracy 

Komendy Powiatowej w Wąbrzeźnie – załącznik nr 4,

- Informację Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wąbrzeźnie o stanie 

bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej na terenie powiatu wąbrzeskiego w 2021 roku – 

załącznik nr 5,

-  Sprawozdanie  Straży Miejskiej  Miasta  Wąbrzeźno za 2021 rok.  Oznajmił,  że  powyższe 

sprawozdania  i  informacje  zostały  omówione  podczas  wspólnego  posiedzenia  wszystkich 

Komisji Rady Miasta w dniu 25 kwietnia br.- załącznik nr 6. 
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Ad 7

   Pani Aleksandra Basikowska oznajmiła, że wszyscy Radni otrzymali w materiałach na XL 

sesję  Rady  Miasta  przygotowane  przez  Panią  Annę  Wróblewską   Dyrektor  Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej - Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2021 rok – załącznik nr 

7. Podczas wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta w dniu 25 kwietnia 2022 

roku Pani Anna Wróblewska przedstawiła i omówiła powyższe sprawozdanie. 

Ad 8

    Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy Radni otrzymali w materiałach na XL 

sesję  Rady  Miasta  przygotowane  Sprawozdanie  z  realizacji  programu współpracy  Gminy 

Miasto  Wąbrzeźno   z  organizacjami  pozarządowymi  w  roku  2021  –  załącznik  nr  8. 

Sprawozdanie zostało omówione i przedstawione podczas wspólnego posiedzenia wszystkich 

Komisji w dniu 25 kwietnia br. 

Ad 9

    Pan  Tomasz  Zygnarowski  Burmistrz  Wąbrzeźna  przekazał,  że  zmieniają  się  trzy 

przedsięwzięcia w załączniku inwestycyjnym - drobna kwota 736,17 zł - są to korekty w projekcie  

infostrada Pomorza i Kujaw. Następnie kwota 1.111.468,21 zł to  przedsięwzięcie, jakim jest budowa 

Okrężnej i Akacjowej.  Przypomniał, że jest to znaczny wzrost wartości tego zadania z 4.600.000,00 zł  

do 5.700.000,00 zł w zaokrągleniu. Dodał, że  grzechem byłoby niewykorzystanie dofinansowania  

Wojewody  Kujawsko-Pomorskiego  w  kwocie  2.800.000,00  zł  oraz  zawartego  aktu  notarialnego 

w kwocie 1 mln zł środków zewnętrznych pochodzących od inwestora prywatnego, który zamierza 

przy drodze zlokalizować park handlowy.   Zmienia się wartość wydatków na drogi,  w tym przede 

wszystkim związanych z  budową  drogi  Okrężnej  i Akacjowej,  gdzie  po  przetargu  wartość  rośnie 

o 1.111.468,31 zł. Zgodnie z umową, załączoną do przetargu, 50% płatności planuje się na 2022 r., 

drugie  50% na  2023 rok  w efekcie  zmniejszamy wydatek  na  ten  cel  o 77.644,98 zł  w 2022 roku, 

natomiast  wydatek  w 2023  roku  zwiększa  się  o kwotę  1.189.113,29 zł  poprzez  zmniejszenie  już 

wcześniej  zaplanowanych wydatków na drogi  o kwotę 1.159.113,29 zł  w pozycji  przebudowy ulic 

gminnych. W pozycji tej pozostaną środki na budowę drogi Grabowej, Polnej i Osiedla Robotnicze 

w kwocie  455.930,08 zł  i na  ewentualną  przebudowę  dróg  Kasztanowa,  Podzamcze,  Wodna  ze 

środków RFRD.  Zmniejsza  się  o 30  000,00 zł  wydatki  dotyczące  modernizacji  dróg,  chodników, 

parkingów.  Zmienia  się  sposób  finansowania  zadania  "Budowa  nowej  infrastruktury  w Ogródku 

Jordanowskim  w Wąbrzeźnie",  zadanie  na  kwotę  824.338,21 zł  realizowane  będzie  w 2023  roku, 

kwota planowanego dofinansowania to 507.386,45 zł, wkład własny 301.951,76 zł.
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    Pan Marcin Lewicki Radny Rady Miasta zapytał Burmistrza Wąbrzeźna: Panie Burmistrzu, czy w  

dniu  dzisiejszym formalnie  załącznik Nr  2  do  WPF dotyczący ulicy  Okrężnej  i  Akacjowej  Rada  

Miasta powyższą uchwałą wpisany zostaje do Wieloletniej Prognozy Finansowej ?. 

   Pani Mariola Frankowska Skarbnik Miasta oznajmiła, że na etapie składanie dokumentów przez 

wydziały Urzędu Miasta do budżetu na 2022 rok w terminie do dnia 15 października 2021 roku, 

zadanie  zostało  wpisane  pod  nazwą  budowa  drogi  Okrężnej.  Wyjaśniła,  że  powyższe  zadanie  

obejmowało taki sam zakres i wartość. Było wprowadzone w trakcie budżetu, była wprowadzone też 

uchwałą budżetową. Natomiast  aktualnie wprowadzamy wyłącznie zmianę poprzetargową.

    Pan Tomasz  Zygnarowski  przekazał,  że  we  wrześniu  złożony został  wniosek do Rządowego 

Funduszu  Rozwoju  Dróg.  Dodał,  że  wniosek  ten  był  jedynym,  który  został  złożony   na  kwotę 

4.700.000,00  zł.  Wszystkie  kosztorysy,  wszystkie  załączniki,  pozwolenia  na  budowę  obejmowały 

ulice Okrężną i Akacjową. Przypomniał, że podczas spotkań z Radnymi Rady Miasta dotyczących 

tworzenia projektu budżetu na 2022 rok pokazywał i przedstawiał mapy obrazujące ulicę Okrężną i  

Akacjową. Oznajmił, że  faktycznie w dokumentach  źródłowych nazwa zadania inwestycyjnego była  

do  pewnego  etapu  tylko  Okrężna.   Założenie  wstępne  obejmowało  tylko  Okrężną.  Następnie 

dokonano  skorygowania  reflektując  się,  że  grzech  nie  zrobić  tzw.  „wąsa”  około  150  metrów od 

Okrężnej do Akacjowej. Podkreślił, że  jest to sytuacja podobna do 2019 roku, gdy  aplikowano o  

środki na ulicę Wspólną, Piękną i Kwiatową, gdzie ulice Piękna i Kwiatowa  nie miałyby szans z 

uwagi na małą  ilość punktów, dlatego zostały „dorzucone” do ulicy Wspólnej  w ramach jednego 

zadania. Wyjaśnił, że             w przypadku ulicy Okrężnej zrobiono podobnie jako jedno zadanie  

inwestycyjne, pamiętając jednocześnie o deklaracji inwestora, który dołożył kwotę 750.000,00 zł do 

ulicy Okrężnej i kwotę 250.000,00 zł do ulicy Akacjowej. 

    Pani Mariola Frankowska przekazała, że wprowadzenie powyższej zmiany ma celu umożliwienie 

podpisania  umowy z wykonawcą.  Dodała,  że  aby podpisać umowę z  wykonawcą zadania,  należy  

dokonać zmiany WPF w przedsięwzięciach, wprowadzając kwotę, za którą powyższe zadnia będzie 

realizowane. 

   Pan Aleksander Czarnecki Radny Rady Miasta przekazał, że powyższa kwestia było omawiana na  

nie  formalnym spotkaniu  Radnych  Rady  Miasta  z  Burmistrzem  Wąbrzeźna  dotyczącym projektu 

budżetu na 2022 rok. Dodał, że w spotkaniu brała udział większość Radnych, jednak nie było one 

obowiązkowe.  Oznajmił,  że  podczas  spotkania  przyjęto  formułę,  iż  jeżeli  inwestor  zewnętrzny 

potwierdzi  wolę dołożenia kwoty 1.000.000,  00 zł,  to  Gmina Miasto Wąbrzeźno nie będzie  się z 

zadania wycofywać. 

Uchwała Nr XL/263/22 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2022-2-32 została podjęta 

przy 15 głosach „za” – załącznik  nr 9.

Ad 10

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zmiany budżetu miasta na 2022 rok obejmują: 
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Zmiany ujęte w planie dochodów zwiększające dochody o 77.054,00 zł dotyczą:

1) zwiększenia dochodów z darowizn o 27.000,00 zł w związku z deklaracją mieszkańców,

2) zwiększenia dochodów o środki wpływające od Wojewody Kujawko-Pomorskiego z Funduszu 

Pomocy  obywatelom  Ukrainy  na  noclegi  w kwocie  41.760,00 zł,  na  dodatkowe  zajęcia  szkolne 

w kwocie 5.774,00 zł oraz na posiłki dla dzieci w szkołach 2.520,00 zł.

Zmiany ujęte w  planie wydatków zwiększają wydatki o kwotę 77054,00 zł i dotyczą:

1) wprowadzenia zmiany między wydatkami na drogach, zmniejszając wydatki na drogi Okrężna, 

Akacjowa na inne drogi budowane przez MZUK na kwotę 77.644,98 zł,

2) zwiększenia wydatków o kwotę 1463,83 zł na zapłatę czynszu dzierżawnego pod teren zrewitali-

zowany przy Dworcu PKP, zwiększenie czynszu w związku ze wzrostem inflacji rok do roku,

3) zwiększenia wydatków na zmianę planu zagospodarowania przestrzennego o kwotę 24.800,00 zł,

4) zwiększenia wydatków na realizację Projektu Infostrada Pomorza i Kujaw o kwotę 736,17zł,

5) zwiększenia wydatków na wypłatę środków pomocy mieszkańców udostępniających mieszkanie 

dla obywateli Ukrainy - 40 zł na kwotę łączną wypłacaną przez MOPS 41.760,00 zł,

6) zmniejszenia wydatków o kwotę 100.000,00 zł z tytułu zabezpieczenia poręczonych umów dla 

RW TBS Wąbrzeźno, który samodzielnie spłaca swoje kredyty, a przesunięte środki zabezpieczą od-

setki od kredytów zaciągniętych przez Gminę Miasto Wąbrzeźno,

7) wprowadzenia do budżetu środków z Funduszu Pomocy obywatelom Ukrainy na dodatkowe za-

jęcia w szkołach na kwotę 5.774,00 zł,

8) zwiększenia wydatków na zajęcia pływania w szkołach na kwotę 5.280,00 zł w ramach programu 

„Umiem pływać”,

9)wprowadzenia wydatków w MOPS na posiłek w szkołach dla dzieci w ramach Funduszu Pomocy 

obywatelom Ukrainy,

10) wprowadzenia kwoty 14.000,00 zł do już zaplanowanych 6.000,00 zł na wsparcie Wąbrzeskich 

Warsztatów Terapii Zajęciowej na kolejne remonty obiektu przy ul. Matejki. W ramach remontu od-

byłaby się wymiana okien w 15 pomieszczeniach i odnowienie 1 pomieszczenia,

11) zmiana w wydatkach projektu MOPS „Usługi dla osób niesamodzielnych..” na wniosek Dyrek-

tora MOPS n kwotę 16.900,00 zł,

12) wprowadza się środki na nagrody w konkursie „Woda to skarb-zróbmy wokół niej szum” na 

kwotę 2.000,00 zł,

13) wprowadza się zmiany w wydatkach na organizację imprez sportowych na kwotę 12.000,00 zł 

ze środków przesuniętych z niewypłaconych nagród i stypendiów.

Uchwała Nr XL/264/22 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu 

miasta na 2022 rok została podjęta przy 15 głosach „za’ – załącznik nr 10

Ad 11
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Pan Tomasz Zygnarowski poinformował,  że  w celu realizacji  Polityki  Terytorialnej  na  lata 

2021-2027 na poziomie IV konieczne jest zawiązanie partnerstwa przez jednostki samorządu teryto-

rialnego z powiatu wąbrzeskiego w formie stowarzyszenie tj. Stowarzyszenie OPPT Wąbrzeźna.

Powstałe Stowarzyszenie OPPT Wąbrzeźna będzie realizowało zadania we wskazanych w Polityce 

Terytorialnej obszarach wsparcia.

Gmina Miasto Wąbrzeźno wyraziła wolę przystąpienia do tworzonego stowarzyszenia OPPT Wą-

brzeźna, którego głównym celem będzie wspieranie i rozwijanie idei samorządu terytorialnego oraz 

obrona  wspólnych  interesów  członków  stowarzyszenia  poprzez  wzmacnianie  rozwoju  społeczno-

gospodarczego, infrastrukturalno-środowiskowego i kulturowego jednostek samorządu terytorialnego 

tworzących stowarzyszenie oraz współpraca gmin i powiatu w tym zakresie, a w szczególności stwo-

rzenie i koordynowanie realizacji strategii Polityki Terytorialnej Wąbrzeźna.

Uchwała Nr XL/265/22 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie 

oraz przystąpienie Gminy Miasto Wąbrzeźno do Stowarzyszenia Obszaru Prowadzenia Polityki 

Terytorialnej Wąbrzeźna została podjęta przy 15 głosach „za” – załącznik nr 11

Ad 12

Pan  Tomasz  Zygnarowski  przekazał,  że  kwestia  dotacji  dla  spółek  wodnych  uregulowana  jest 

w art. 443 ust. 2 - 6 Prawa wodnego. Przepisy te dają możliwość udzielania przez jednostki samorządu 

terytorialnego dotacji  celowych spółkom wodnym na bieżące utrzymanie wód i urządzeń wodnych 

oraz na finansowanie lub dofinansowanie inwestycji. Zasady i tryb postępowania w sprawie udzielenia 

dotacji celowej oraz sposób jej rozliczania określa się w drodze uchwały będącej aktem prawa miej-

scowego. Natomiast udzielenie dotacji na wymienione wyżej cele następuje w formie umowy zawartej 

przez spółkę wodną z Gminą Miasto Wąbrzeźno. Nadmienić również należy, iż projekt uchwały zgło-

szono  i uzgodniono  w trybie  art. 7 ust. 3 i 3a  ustawy  z dnia  30 kwietnia  2004 r.  o postępowaniu 

w sprawach dotyczących pomocy publicznej (t.j. Dz.U. z 2020 poz. 708) z Prezesem Urzędu Ochrony 

Konkurencji i Konsumentów.

Uchwała Nr XL/266/22 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie zasad udzielania dotacji spółkom 

wodnym z budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji 

i sposobu jej rozliczenia podjęta została przy 15 głosach „za” – załącznik nr 12

Ad 13

Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że na mocy niniejszej uchwały w regulaminie określają-

cym wymagania, jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego oraz zasad i trybu przepro-

wadzania konsultacji społecznych, do budżetu obywatelskiego w ramach budżetu miasta Wąbrzeźno 

zostaną prowadzone następujące zmiany, tj.:

1) rozszerzenie liczby miejsc na terenie miasta, w obrębie i na terenie których będzie możliwa reali-

zacja projektów w ramach budżetu obywatelskiego;
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2) wprowadzenie minimalnej liczby godzin, w obrębie których zrealizowany z budżetu obywatel-

skiego projekt musi być ogólnodostępny dla jego odbiorców. Zapis ten umożliwi realizację projektów 

na terenie obiektów, które są zamykane na noc lub w weekendy, jak chociażby tereny przyszkolne.

Uchwała Nr XL/267/22 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę w nr VII/47/19 Rady 

Miasta Wąbrzeźno z dnia 30 kwietnia 2019 r. w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać 

projekt budżetu obywatelskiego oraz zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych do 

budżetu obywatelskiego w ramach budżetu miasta Wąbrzeźno została podjęta przy 15 głosach 

„za” – załącznik nr 13

Ad 14

 Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że W związku ze zwiększającą się liczbą osób starszych 

w Wąbrzeźnie oraz obserwowaną od wielu lat wzmożoną ich aktywnością koniecznym i zasadnym 

staje się stworzenie Wąbrzeskiej Rady Seniorów. Powołanie tego organu umożliwi budowanie dialogu 

oraz partnerstwa, a także wzmocni współpracę i integrację między środowiskiem osób starszych 

a władzami samorządowymi. Konsultacyjny i doradczy charakter tego organu z pewnością wpłynie na 

wzmocnienie i zaakcentowanie pozycji osób starszych w lokalnym środowisku.

Rady Seniorów istnieją już w ponad 300 polskich gminach. W ich skład wchodzą przedstawiciele 

osób starszych oraz lokalnych podmiotów działających na potrzeby osób w podeszłym wieku. W ob-

szarze działań rad seniorów znajdują się programy zdrowotne, zagadnienia związane z bezpieczeń-

stwem seniorów oraz aktywizacją społeczną.

Pan Aleksander Czarnecki oznajmił, że wspólnie z Radną Panią Beatą Wiśniewską na każdym eta-

pie mocno wspierali powyższą inicjatywę i angażowali w prace nad przygotowaniem Statutu. Zazna-

czył, że trudno jest rozmawiać o problemach seniorów bez seniorów. Oznajmił, że było dużo różnego 

rodzaju kontrowersji związanych z uchwaleniem statutu Młodzieżowej Rady Wąbrzeźna, której dzi-

siejsze działania należy bardzo pozytywnie ocenić. Podkreślił, że z pełnym przekonaniem popiera ini-

cjatywę utworzenia Wąbrzeskiej Rady Seniorów. 

Pani Małgorzata Biewald Radna Rady Miasta zapytała czy oprócz statutu, który podjęty zostanie  

w drodze uchwały, wiadomo już, kto będzie się opiekował osobami wchodzącymi w skład Wąbrze-

skiej Rady Seniorów.

Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że od strony merytorycznej opieką nad Wąbrzeską Radą 

Seniorów zajmować się będą pracownicy Wydziału Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Rekreacji  

Urzędu Miasta. Dodał, że logika wskazuje, aby nieformalną siedzibą spotkań członków Wąbrzeskiej 

Rady Seniorów był Wąbrzeski Dom Kultury. 

Uchwała Nr XL/268/22 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie powołania Wąbrzeskiej Rady Se-

niorów oraz nadania jej Statutu została podjęta przy 15 głosach „za” – załącznik nr 14

Ad 15
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    Pani  Iwona  Ciesielska  –  Dąbrowska  Radna  Rady  Miasta  przekazała,  że  pierwszej 

kolejności  chciałby  w dniu  dzisiejszym podziękować lokalnej  ekolożce  Pani  Małgorzacie 

Biewald za doskonały pomysł oraz możliwość udziału w akcji sadzenia drzewek, o czym też 

wspominał Burmistrz Wąbrzeźna. Dodała, że pomysł sadzenia drzewek powstał w szerszej 

grypie wąbrzeskich seniorek i jest godny naśladowania. Następnie Pani Iwona Ciesielska – 

Dąbrowska  oznajmiła,  że  w  jej  odczuciu  nadszedł  dobry  czas,  aby  również  Radni  Rady 

Miasta  Wąbrzeźno  przeprowadzili  podobną  akcję  i  posadzili  na  terenie  miasta  drzewka. 

Przekazała,  że  tzw.  zielonych  płuc  przyrody  nigdy  nie  za  wiele,  więc  należy  rozważyć 

powyższą propozycję.  Zwróciła  się  z  prośbą do Radnych,  aby powyższą kwestię  omówić 

podczas najbliższego wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji Rady Miasta Wąbrzeźno. 

    Pani Iwona Ciesielska – Dąbrowska przekazała, że w poniedziałek podczas wspólnego 

posiedzenia  wszystkich  Komisji  Rady  pytała  o  kwestię  naprawy  urządzeń  do  ćwiczeń 

zlokalizowanych  przy  Wąbrzeskim  Domu  Kultury  i  przy  ścieżce  rowerowej  przy  ul. 

Wolności. Zapytała czy w kwestii naprawy urządzeń do ćwiczeń już coś wiadomo.

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że urządzenia do ćwiczeń przy WDK oraz ścieżce 

rowerowej przy ul. Wolności zostały dwa tygodnie temu naprawione. Następnie pan Tomasz 

Zygnarowski przekazał, że również uczestniczył w akcji sadzenia drzewek. Dodał, że pomysł 

posadzenia drzewek przez Radnych Rady Miasta jest dobrą inicjatywą. Przekazał, że Gmina 

Miasto  Wąbrzeźno  planuje  utworzyć  Wąbrzeski  Skwer  Malucha.  Jednym  z  pomysłów 

utworzenia skweru jest teren w obrębie osiedla Marysieńka. 

    Pan Sebastian Isbrandt Radny Rady Miasta przekazał, że w pierwszej kolejności chciałby 

odnieść się do wypowiedzi Radnej Pani Małgorzaty Biewald podczas wspólnego posiedzenia 

wszystkich  Komisji  Rady w poniedziałek  25 kwietnia  br.  Oznajmił,  że  Panie Małgorzata 

Biewald,  wypowiadając  się  w  kwestii  złożonego  oświadczenia  podczas  styczniowej  sesji 

Rady  Miasta  dotyczącego  podziału  środków  dla  organizacji  pozarządowych  zarzuciła 

używanie słów: „pseudo konkurs”, „matactwa”. Następnie Pan Sebastian Isbrandt przekazał, 

że  kilku  krotnie  odsłuchał  nagrania  ze  styczniowej  sesji  Rady  Miasta  oraz  kilkukrotnie 

przeczytał  treść swojego oświadczenia  i  stwierdził,  że nie użył  słów przytoczonych przez 

Radną  Panią  Małgorzatę  Biewald.  Poprosił,  aby  w  przyszłości  lepiej  zapoznawać  się  z 

materiałami przed rzucaniem oszczerstw w kierunku jego osoby. 

    Pan Sebastian Isbrandt przekazał, że odnosząc się do zaistniałej sytuacji związanej z jego 

oświadczeniem, chciałby w dniu dzisiejszym odczytać, a następnie złożyć interpelację.

Odczytał treść interpelacji:
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„W połowie kwietnia otrzymałem odpowiedź od Burmistrza, Przewodniczącej Rady Miasta 

i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej na moje pytanie publiczne dotyczące podstaw praw-

nych zwołania Komisji Rewizyjnej przez burmistrza miasta w dniu 18 lutego br. Odpowiedzi 

nie różniły się w zasadzie od siebie. Informowały o tym, że posiedzenie komisji zwołał jej 

Przewodniczący „na prośbę burmistrza”, a miał takie prawo zgodnie z zapisami Statutu. Na 

dowód, że była to prośba, a nie wniosek burmistrza, przesłano mi skan pisma burmistrza z 14 

lutego br. kierowany do Pana Jabłońskiego - Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, w któ-

rym prosi Przewodniczącego o przeprowadzenie kontroli przez Komisję w zakresie prawidło-

wego przebiegu konkursu na dofinansowanie działalności organizacji pozarządowych w 2022 

r. Przypominam Państwu Radnym sesję z 22 lutego: otrzymaliśmy pisemne sprawozdanie z 

działalności międzysesyjnej burmistrza i w dacie 18 lutego czytamy - Komisja Rewizyjna, 

zwołana na wniosek burmistrza, nagranie wideo z tej sesji (ok. 15ta minuta jej trwania) poka-

zuje burmistrza miasta mówiącego o tym, że na jego wniosek została zwołana Komisja Rewi-

zyjna, sporządzono protokół z kontroli i  Komisja nie wniosła żadnych uwag do przebiegu 

konkursu. Po miesiącu na marcowej sesji,  Przewodniczący zdaje skrócone sprawozdanie z 

przebiegu kontroli,  a na pytanie Radnego Lewickiego, na czyj wniosek zwołano Komisję, 

burmistrz milczy, prawnicy milczą (chyba już są zorientowani, że burmistrz nie miał prawa 

zwołać Komisji), ale głos zabiera Radny Jabłoński i informuje, że burmistrz go prosił o zwo-

łanie Komisji i on to uczynił. Po sesji otrzymujemy drogą mailową protokół i pytanie, dlacze-

go dopiero prawie po dwóch miesiącach ? Jest to dokument publiczny i nie tylko dla radnych, 

ale  dla  wszystkich mieszkańców miasta  powinien być niezwłocznie  zamieszczony na BIP 

Urzędu Miasta. I co czytamy w pierwszym zdaniu protokołu - Komisja Rewizyjna zwołana na 

wniosek burmistrza miasta. Przez prawie dwa miesiące nikt nie wspomina o prośbie burmi-

strza, o piśmie, które było już 14 lutego. A możne go nie było ?. Nie wiem, co o tym myśleć.  

Magia czy amnezja głoszących przez dwa miesiące, że był to jednak wniosek a nie prośba. 

Ale teraz jeszcze raz wracam do meritum sprawy. Wiemy wszyscy, kto może zwoływać Ko-

misję Rady. O tym mówi jasno Statut zarówno ten uchwalony w lipcu 2022 roku, jak i po-

przedni. Jednak Komisja Rewizyjna zwołana na 18 lutego br. nie była spotkaniem, na którym 

członkowie Komisji wykonywali zadania ustawowe lub zadania zlecone przez Radę Miasta, 

była to kontrola organu miasta jakim jest burmistrz. I tu stawiam ponownie pytanie: Panie 

Burmistrzu, Panie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Pani Przewodnicząca Rady Miasta 

na jakiej podstawie prawa Komisja Rewizyjna podlegająca tylko Radzie Miasta przeprowa-

dziła kontrolę przebiegu Konkursu na dofinansowanie zadań prowadzonych przez NGO na 
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2022 rok ?. Jeżeli zostało złamane prawo w tym zakresie, to jakie znaczenie prawne ma ta 

kontrola                      i sporządzony protokół ? ”.

    Pan Sebastian Isbrandt przekazał,  że powyższa kwestia była przedmiotem dyskusji  na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Rady Miasta w dniu 25 kwietnia br., lecz dotyczy 

jego osoby, dlatego  w dniu dzisiejszym odczytał i złożył powyższą interpelację.

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił,  że rzeczywiście  powyższa sprawa była omawiana 

podczas  poniedziałkowego  posiedzenia  wszystkich  Komisji  Rady  Miasta,  gdzie  ustalono 

określony tok postępowania. 

Następnie Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że posiada pewne przemyślenia dotyczące dal-

szej procedury i kroków w powyższej sprawie. Przekazał, że  duże znaczenie miało dla niego 

spojrzenie oraz opinie Radnych między innymi Radnej Pani Małgorzaty Biewald i Pani Alek-

sandry Basikowskiej mówiące o tym, że słowa Radnego Pana Sebastiana Isbrandta były ob-

raźliwe. Dodał, że słowa Radnego obraziły także pracowników Urzędu Miasta, którzy zostali 

pomówieni o nieuczciwość.

   Następnie Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że jedynym inspiratorem i wnioskodawcą 

powyższej procedury jest Pan Sebastian Isbrandt, który bardzo jasno sprecyzował swoje spoj-

rzenie. W związku  z powyższym z szacunku dla Radnych, którzy zgłaszają określone wątpli-

wości, co do działania jakiegokolwiek organu, zwrócił się o zbadanie powyższej kwestii   i 

nie zastanawiał się, nie procedował i analizował, czy faktycznie jakieś błędy formalne zostały 

zrobione, gdyż nie mam to żadnego znaczenia.  Podkreślił, że Komisja Rewizyjna zrobiła to, 

co do niej należało, nie było żadnych nieprawidłowości. Dziś można się w dalszym ciągu 

„przepychać” czy było to formalnie prawidłowe i zgodne, jednak nie ma to większego zna-

czenia, gdyż członkowie Komisji Rewizyjnej dokonali sprawdzenia wszystkich dokumentów 

i nie stwierdzili żadnych nieprawidłowości. Dodał, że rozważy możliwość ponownego zajęcia 

się powyższą kwestią przez Komisję Rewizyjną przy udziale innych Radnych Rady Miasta. 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że Radny Rady Miasta powinien być nieco bardziej 

powściągliwy w swoich wypowiedziach formułowanych ustnie bądź na piśmie. Należy się 

w pierwszej kolejności dobrze zapoznać z danym tematem, a później formułować wypowie-

dzi. Podkreślił,  że słowa Radnego Pana Sebastiana Isbrandta uraziły Radnych, uraziły pra-

cowników Urzędu Miasta i nie ma już znaczenia, czy Komisja Rewizyjna działała formalnie 

prawidłowo. Należy rozważyć, czy Sąd nie powinien powyższą kwestię rozstrzygnąć. Oznaj-

mił, że wszyscy muszę brać odpowiedzialność za swoje słowa. 
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    Pan  Marcin  Lewicki,  odnosząc  się  do  powyższej  kwestii,  oznajmił,  że  Radna  Panie 

Małgorzata Biewaldt i Panie Aleksandra Basikowska Przewodnicząca Rady nie mogą czuć się 

urażone, gdyż  Pan Sebastian Isbrandt wyraźnie podkreślił, iż słów „matactwo” czy „pseudo 

komisja” w jego oświadczeniu nie było, więc nie może być ktoś obrażony o słowa, które nie 

zostały wypowiedziane. Następnie Pan Marcin Lewicki przekazał, że nie słyszał, aby Radni z 

Komisji  Rewizyjnej  wypowiadali  się,  iż  są  obrażeni  czy  urażeni.  Wyraził  zdziwienie,  że 

zwierzają się Burmistrzowi Wąbrzeźna, a nie Radnemu Isbrandtowi, który rzekomo miałby 

ich urazić. Ponadto nie można uznać powyższej sytuacji za jakąś błahostkę bez znaczenia, 

jeżeli  informuje  się  przez  dwa  miesiące  z  wielkim  triumfem  o  kontroli,  która  nic  nie 

wykazała,                a później okazało się, iż kontrola nie miała podstawy prawnej, to należy  

uznać,  że  jest  jednak   to  problem  i  trzeba  się  przyznać  do  błędu.  Przekazał,  że  należy 

rzeczywiście  rozważyć propozycję  Burmistrza  Wąbrzeźna  dotyczącą  ponownego zbadania 

omawianej kwestii przez Komisję Rewizyjną na zlecenie Rady Miasta przy udziale większej 

ilości radnych. Dodał, że być może takie działanie rozwiałoby wszelkie wątpliwości. 

    Pan Marcin Lewicki zaapelował do Burmistrza Wąbrzeźna o transparentność. Oznajmił, że 

zwraca  się  w kwestii  transparentności  w imieniu  swoim oraz  kilku  Radnych  Przymierza 

Obywatelskiego. Wyjaśnił, że dotyczy to kwestii, o której już wcześniej też wspominał Radny 

Pan Aleksander Czarnecki, która dotyczyła przeprowadzonej w Urzędzie Miasta kontroli NIK 

w zakresie  oświaty.  Wynik  kontroli  NIK datowany na grudzień  2021 roku ukazał  się  na 

stronie BIP Urzędu dwa dni przed rozpoczęciem kolejnej kontroli przez NIK, czyli w połowie 

kwietnia  br.  Oznajmił,  że  powyższa  informacja  na  BIP  Urzędu  powinna  była  zostać 

umieszczona dużo wcześniej.  Kolejną sprawą budzącą wątpliwości był przeprowadzony w 

zeszłym roku konkurs na stanowisko Dyrektora Przedszkola Miejskiego „Bajka”. Powyższy 

konkurs został ogłoszony na początku czerwca 2021 roku, a ogłoszony pod koniec sierpnia 

2021 roku pod koniec wakacji. Oświadczył, że pewne decyzje i pewne dokumenty pojawiają 

się na stronie BIP Urzędu                  z dużym poślizgiem, gdyby pojawiały się szybciej,  

wówczas  można  by  uniknąć  niejasności  i  nie  wzbudzałoby  wątpliwości  u  Radnych  i 

mieszkańców miasta. 

    Pan Marcin Lewicki,  odnosząc się do wymienionej wyżej kontroli  NIK w oświacie w 

kwestii  konsekwencji,  które  zostały  wyciągnięte  przez  Burmistrza  Wąbrzeźna  do 

pracowników Urzędu odpowiedzialnych za powstałe nieprawidłowości, zapytał, czy można 

ujawnić, jakie kary czy konsekwencje zostały założone i na jakich pracowników.

Pani Monika Kochowicz Radca Prawny Urzędu Miasta poinformowała, że należy zachować 

wszelkie  procedury  dotyczące  ochrony  danych  osobowych.  Podkreśliła,  że  nie  można 
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przekazywać  informacji  i  danych  objętych  ochroną  danych  osobowych.  Następnie  Pani 

Monika  Kochowicz  zasugerowała,  aby  Radni  Rady Miasta  w  punkcie:  wolne  wnioski  w 

porządku  obrad  poruszali  wyłącznie  zagadnienia  wypełniające  powyższy  punkt  obrad. 

Dodała,  że  należy  zawsze  rozważyć  czy  poruszane  przez  Radnych  tematy  wypełniają 

przesłanki wolnych wniosków             i wpisują się w tę tematykę swoim przedmiotem. 

     Pan Marcin Lewicki oznajmił, że nie widział, iż na sesji Rady Miasta nie można poruszać  

wszystkich  tematów  dotyczących  działania,  funkcjonowania  Gminy  Miasto  Wąbrzeźno. 

Zapytał  Panią  Monikę  Kochowicz  gdzie  i  w jakim punkcie  sesji,  Radny czy  mieszkańcy 

miasta mogą podejmować tematy ważne i istotne dla Gminy Miasto Wąbrzeźno. 

     Pani Monika Kochowicz przekazała, że zwraca tylko uwagę aby Radni brali pod rozwagę 

czy wszystkie tematy poruszane w punkcie: wolne wnioski wypełniają faktycznie tematycznie 

powyższy punkt porządku obrad. 

     Pan Marcin Lewicki przekazał, że chciałby teraz poruszyć kwestię zgłaszaną już wcześniej  

przez  Radną  Panią  Małgorzatę  Biewald  dotyczącą  wzmożonego  ruchu  na  Podzamczu  na 

odcinku jezdni od siedziby Spółdzielni Socjalnej „Baza” do nowo wybudowanej Przystani 

Sportów  Wodnych  „Spójnia’.  Oznajmił,  że  otrzymuje  skargi  od  mieszkańców  miasta 

odwiedzających Podzamcze w weekendy, że młodzież na powyższym odcinku porusza się 

pojazdami  z  dużą  prędkością,  zachowuje  się  hałaśliwie  czy  powoduje  zagrożenia  dla 

spacerowiczów. Zaznaczył, że należy się nad powyższą kwestią głębiej zastanowić i podjąć 

działania  zmierzające  do  poprawy  bezpieczeństwa  i  spokoju  w  powyższym  miejscu. 

Przypomniał,  że obecnie mamy pierwszy sezon po okresie pandemii COVID – 19 i nowa 

infrastruktura  na  Podzamczu  będzie  kusiła  młodych  ludzi  to  „szaleństw”  w tym rejonie. 

Następnie  Pan  Marcin  Lewicki  zaproponował,  aby  na  odcinku  od  siedziby  Spółdzielni 

Socjalnej „Baza” do Przystani Sportów Wodnych „Spójnia” wprowadzić tzw. pieszo-jezdnie. 

    Pan  Tomasz  Zygnarowski  oznajmił,  że  w dniu  jutrzejszym odbędzie  się  posiedzenie 

Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Bezpieczeństwa Rady Miasta, na którym obecni będzie 

Komendant Powiatowy Policji i Komendant Straży Miejskiej. Zaproponował, aby powyższy 

temat przedstawić na jutrzejszym posiedzeniu Komisji, gdzie będą przedstawiciele od spraw 

bezpieczeństwa i ruchu drogowego. 

   Pan Aleksander Czarnecki, odnosząc się do wcześniej poruszonej kwestii przez Radnego 

Sebastiana Isbrandta, oznajmił, że podczas wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji Rady 

Miasta  powyższy  temat  sam  wywołał  w  przeświadczeniu  celowego  rozgraniczenia 

kompetencji  organów gminy i  aby każdy organ gminy funkcjonował  w granicach swoich 

kompetencji.  Zaproponował,  aby  złożony  przez  niego  wniosek  podczas  wspólnego 
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posiedzenia  wszystkich  Komisji  został  zmaterializowany  i  aby  Radca  Prawny  Urzędu 

przygotowała  interpretację  prawną  w  powyższym  temacie  i  wówczas  temat  zostanie 

kontynuowany.  Dodał,  że  w  dniu  dzisiejszym  Radny  Isbrandt  złożył  swoją  interpelację 

zgodnie z obowiązującymi przepisami. 

   Pan  Tomasz  Zygnarowski  przekazał,  że  w  dniu  dzisiejszym  podczas  XL  sesji  Rady 

podniesiona  została  kwestia  transparentności.  Oznajmił,  że  jako  burmistrz  kwestię 

transparentności  przestrzega  w  sposób  wręcz  obsesyjny  i  odbiera  komunikaty  od  części 

mieszkańców,  że  mnogość  przekazywanych  przez  niego  informacji  sprawia,  iż  odnoszą 

wrażenie nękania. Poinformował, że ukazała się gazetka WąbrzeźnoBezTajemnic, która nie 

jest  czasopismem  propagandowym.  Na  32  stronach  gazety  informacjami  dzielą  się  z 

mieszkańcami  jednostki  oświatowe,  jednostki  kultury,  kluby  sportowe  oraz  bieżące 

inwestycje i z całą pewnością twarz i wizerunek Burmistrza Wąbrzeźna nie jest w tej gazecie 

dominujący.  Ponadto cztery lata  z rzędu wydawany jest  informator  budżetowy, w którym 

opisywane  zostają  wszystkie  inwestycje  i  rozliczenie  wydatków.  Dodał,  że  przy  każdej 

nadarzającej  się  okazji  zachęca  mieszkańców  do  dyskusji  i  rozmów  na  różnego  rodzaju 

tematy związane                              z funkcjonowanie wspólnoty samorządowej. Podkreślił, że  

z Radnymi spotyka się i omawia różne zagadnienia podczas posiedzeń Komisji, ale również 

podczas tzw. spotkań nie formalnych, co w latach poprzednich nigdy nie było praktykowane. 

Oświadczył, że jeżeli padają uwagi co do złej transparentności to zintensyfikuje działania w 

przedmiocie  komunikacji  i  promocji.  Oznajmił,  że  w  jego  odczuciu  transparentność 

burmistrza w obecnej kadencji była niezachwiana i na poziomie dużo wyższym niż miało to 

miejsce w poprzednich latach.

    Pan Marcin Lewicki przekazał, że całkowicie zgadza się z słowami Burmistrza Wąbrzeźna 

dotyczącymi  tego,  że  rzeczywiście  jest  bardzo transparentny  w przekazywaniu  informacji 

pozytywnych, miłych i przyjemnych. Oznajmił, że transparentność należy rozumieć nie tylko 

w przypadku informacji pozytywnych, miłych i przyjemnych z punktu widzenia burmistrza, 

ale także informacji i dokumentów, które nie są przyjemne i pozytywne. Dotyczy to przede 

wszystkim informacji dotyczących wyników przeprowadzanych w Urzędzie Miasta kontroli 

instytucji nadzorczych. Dodał, że rozumie,  że żadna kontrola nie może być przyjemna dla 

osób kontrolowanych, ale dokumenty po kontrolne i informacje w tym zakresie powinny być 

niezwłocznie zamieszczana na stronie BIP Urzędu Miasta. 

    Pani Małgorzata Biewald odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi Radnego Sebastiana 

Isbrandta dotyczącej stwierdzenia, że rzuca ona pod jego adresem oszczerstwa oznajmiła, iż 

jest  to  całkowite  niezrozumienie  kwestii  poruszonej  podczas  wspólnego  posiedzenia 
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wszystkich Komisji Rady Miasta w dniu 25 kwietnia br. Wyjaśniła, że jej wypowiedź miała 

na celu podkreślenie, iż Radni powinni mieć pewną refleksję w wybieraniu i używaniu słów 

zarówno  na  piśmie,  jak  i  w  mowie.  Ponadto  Radny  Pan  Sebastian  Isbrandt  w  swoim 

oświadczeniu  ironizuje  i  szydzi  z  innych  trenerów  działających  w  klubach  sportowych. 

Podkreśliła, że Radny nie może używać słów, które obrażają innych ludzi. 

    Pan Sebastian Isbrandt zapytał, w którym miejscu złożonego przez niego oświadczenia 

znajdują się słowa ironii i wyszydzania innych trenerów. Następnie Pan Sebastian Isbrandt 

poprosił, aby nie nadinterpretować jego wypowiedzi i nie używać sformułowań, których nie 

użył. Zaznaczył, że jego działania mają wyłącznie na celu przestrzeganie prawa. Dodał, że nie 

możne  pozwolić  na  atakowanie  jego  osoby,  naruszając  przy  tym  obowiązujące  przepisy 

prawa. 

   Pani  Małgorzata  Biewald  oznajmiła,  że  chciałaby  poinformować mieszkańców osiedla 

Ptasiego i mieszkańców ulicy Podzamcze, iż do Straży Miejskiej zgłoszone zostały ubytki 

powstałe w płycie telekomunikacyjnej przy ul. Jastrzębiej. Następnie poprosiła, aby zwrócić 

szczególną  uwagę  na  ruch  pojazdów  na  ulicy  Podzamcze  i  zadbać  o  bezpieczeństwo 

zamieszkujących tam osób.

   Pan Maciej Murawski Radny Rady Miasta przekazał,  że Radna Pani Iwona Ciesielska-

Dąbrowska zgłaszała  na poprzedniej  sesji  Rady zgłaszał  uszkodzenie  chodnika  przy ulicy 

Macieja  Rataja  66  .  Zapytał,  czy  podjęto  już  tam  jakieś  prace  związane  z  naprawą 

nawierzchni chodnika.

  Pan Tomasz Zygnarowski poinformował,  że Komendant  Straży Miejskiej  przeprowadził 

kontrole  stanu  nawierzchni  chodnika  przy  ulicy  Macieja  Rataja  66a.  Wykonana  została 

dokumentacja fotograficzna chodnika, z której wynika, że nie stwierdzono żadnych miejsc 

stanowiących zagrożenia dla pieszych. 

   Pan  Maciej  Murawski  przekazał,  że  dodatkowo  mieszkańcy  zgłaszają  problem 

z doświetleniem terenu w obrębie bliku nr 66a przy ul. Macieja Rataja.

  Pani Marzanna Wiśniewska Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

poinformowała,  że wszystkie lampy oświetleniowe znajdują się z zarządzie administratora 

bloku nr 66a przy ulicy Macieja Rataja. Dodał, że jedna lampa oświetleniowa zlokalizowana 

jest  w  przebiegu  „starej”  poprzedniej  drogi  i  nie  jest  włączona  do  sieci  energetycznej. 

Obecnie  podjęto  działania  zmierzające  do  włączenia  powyższej  lampy  do  nowej  sieci 

energetycznej. 

   Pan Maciej Murawski oznajmił, że chciałby złożyć na ręce Burmistrza Wąbrzeźna oraz 

pracowników  Urzędu  podziękowania  za  wysiłki  i  włożoną  pracę  związaną  z  projektami 
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i  przebudową ulic  Grabowej,  Polnej  i  osiedla  Robotniczego.  Dodał,  że  również  chciałby 

podziękować Burmistrzowi Wąbrzeźna za remont chodnika przy ulicy Mikołaja z Ryńska. 

   Pan  Maciej  Murawski  zapytał,  czy  można  w  jakikolwiek  sposób  wpłynąć  na 

przeprowadzany obecnie remont nawierzchni ulicy Mikołaja z Ryńska na odcinku od Ronda 

w  stronę  miejscowości  Nielub.  Wyjaśnił,  że  na  powyższym  odcinku  drogi  wykonawca 

zadania  dokonał  oznaczenia  ubytków  przeznaczonych  do  naprawy,  jednak  w  ocenie 

mieszkańców zakres  prac remontowych został  wykonany nie  precyzyjnie  i  dużo ubytków 

zostało  pominiętych.  Zapytał,  czy  można  złożyć  pisemny  wniosek  do  zarządcy  drogi  w 

przedmiocie bardziej skrupulatnego przeprowadzanie napraw nawierzchni drogi. 

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że pracownicy Wydziału Gospodarki Komunalnej 

i Mieszkaniowej Urzędu Miasta przygotują pismo do Zarządu Dróg Wojewódzki dotyczące 

zakresu prowadzonych prac remontowych. 

   Pani Aleksandra Basikowska oznajmiła, że również chciałaby podziękować Burmistrzowi 

Wąbrzeźna za przebudowę i remont ulicy Jeziornej. Przekazała, że mieszkańcy ulicy Jeziornej 

czekali  na przebudowę i remont przez 32 lata.  Obecnie przebudowa została  zakończona i 

mieszkańcy ulicy Jeziornej są z tego faktu bardzo zadowoleni. 

   Pan Aleksander Czarnecki zapytał Burmistrza Wąbrzeźna,  jak przedstawia się na dzień 

dzisiejszy sytuacja uchodźców z Ukrainy i ilu z nich podjęło pracę ?

   Pani  Kornelia  Madejska  Kierownik  Wydziału  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury,  Sportu  i 

Rekreacji Urzędu Miasta poinformowała, że aktualnie na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno 

przebywa 134 uchodźców z Ukrainy z czego 25 osób w obiekcie na Stadionie Miejskim im. 

Jana Wesołowskiego. Oznajmiła, że trudno jest precyzyjnie wskazać, ile obecnie osób podjęło 

zatrudnienie  z  uwagi  na  bardzo  duża  rotację.  Dodała,  że  pracownicy  Wydziału  Oświaty, 

Zdrowia, Kultury, Sportu i Rekreacji pomagali i pomagają w kontaktowaniu osób z Ukrainy z 

pracodawcami, zazwyczaj ostateczne zatrudnienie następuje przez Powiatowy Urząd Pracy. 

Oznajmił, że można wskazać już kilka osób, które trwale związały się z miejscem pracy.

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że na 134 osoby z Ukrainy to osób dorosłych jest 

około 50 w tym tylko kilku mężczyzn. Oznajmił, że w dniu wczorajszym otrzymał informacje 

od przedsiębiorcy z Wąbrzeźna, który zatrudnił dwie kobiety zamieszkałe w miejscowości 

Orłowo. 

    Pan Marcin Lewicki przekazał, że w dniu dzisiejszym podczas XL sesji Rady wszyscy 

dziękują  Burmistrzowi  Wąbrzeźna  za  wykonane  bądź  realizowane  inwestycji  drogowych. 

Oznajmił, że również chciałby bardzo podziękować Panu Burmistrzowi, ale jednak niestety 

nie może tego uczynić.  Dodał,  że  ma tu na myśli  ulicę  Mickiewicza i  drogę wewnętrzną 
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prowadząca między zlokalizowanym tam blokami wielorodzinnymi.  Przekazał,  że również 

chciałby,  aby mieszkańcy  bloków przy  ul.  Mickiewicza  byli  szczęśliwi  i  zadowoleni.  W 

związku  z  powyższym  będzie  przypominał  Burmistrzowi  Wąbrzeźna,  aby  zaplanował 

również przebudowę zlokalizowanej tam drogi wewnętrznej. 

    Pani  Aleksandra  Basikowska  poinformował,  że  Komitet  Społeczny  składający  się  z 

Radnych  Rady  Miasta  Wąbrzeźno  założył  i  posiada  konto  w  Banku  Spółdzielczym  w 

Brodnicy,  na  które  wpłynęły  pieniądze  zabrane  podczas  zorganizowanego  w Wąbrzeźnie 

koncertu dla Ukrainy. Oświadczyła, że podczas koncertu zebrano kwotę 16.606,00 zł, która 

przelana została na powyższe konto Komitetu Społecznego. Oznajmiła, że Komitet Społeczny 

korzysta  z  środków zgromadzonych na koncie  w celu zakupu niezbędnych i  koniecznych 

artykułów dla uchodźców z Ukrainy, którzy przebywają na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno. 

Ponadto Komitet Społeczny planuje również dofinansowywać wyjazdy na wycieczki szkolne 

dla dzieci                     i młodzieży  z Ukrainy, które zapisane zostały do poszczególnych klas  

w szkołach. 

   Pani  Aleksandra  Basikowska  przekazała,  że  jeżeli  mieszkańcy  Wąbrzeźna  chcieliby 

wesprzeć finansowo Komitet Społeczny, to na stronie internetowej Urzędu Miasta podane jest 

konto bankowe,  na  które  można dokonywać wpłat.  Oznajmiła,  że  każda  wpłacona kwota 

będzie ogromnym wsparciem dla uchodźców z Ukrainy, którzy przebywają na terenie Gminy 

Miasto Wąbrzeźno. Następnie Pani Aleksandra Basikowska bardzo serdecznie podziękowała 

mieszkańcom  miasta  za  udzielaną  pomoc  i  wsparcie  dla  osób  uciekających  przed  wojną 

toczoną na terenie Ukrainy. 

Ad 16

       Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miasta Pani Aleksandra 

Basikowska zamknęła XL sesję w VIII kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu  27 kwietnia 

2022 roku. 

       Poprosiła o wyłączenie urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Protokołował:
Jarosław Niedbała

                                                                                   Przewodnicząca Rady

                                                                                     Aleksandra Basikowska                                                                    
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